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Tjänstemän 
§§ 1-24: Stadsdelsdirektören Christina Heglert, avdelningscheferna Abdi-nur Isse, Fredrik 

Cederblom samt nämndsekreteraren Anna Birgersson 

§§ 1-23 B:  Avdelningscheferna Connie Stålhäll-Wallin, Margareta Ericson, Cornelia 
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Saco. 

Under §§ 1-23 B vid sammanträdet hade allmänheten rätt att närvara. Sammanträdet 
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dagens ärenden. Det formella sammanträdet började klockan 19.25. 

 

Utses att justera   Sus Andersson (MP) och Ole-Jörgen Persson (M)  
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Ordförande                                       Vice ordförande               
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§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Stadsdelsnämnden beslöt att utse ordförande Sus Andersson (MP) och 

vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) att justera dagens protokoll. 

Stadsdelsnämnden beslöt vidare att protokollet ska justeras  

den 21 december 2016. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 2   

Verksamhetsplan och budget 2017 

Beslut 
1. Verksamhetsplan 2017 för Spånga-Tensta godkänns och 

överlämnas till kommunstyrelsen och stadens revisorer 

2. Omslutningsförändringar, bilaga 5, om 193,6 mnkr godkänns och 

anmäls till kommunstyrelsen 

3. Budgetjusteringar begärs hos kommunstyrelsen med 3,0 mnkr för 

att motverka hemlöshet, i enlighet med bilaga 2 

4. Ansökan om medel för klimatinvesteringar görs hos 

kommunstyrelsen om 1,0 mnkr, se bilaga 3 och bilaga 4 

5. Anmäla ideskiss för ansökan om medel ur sociala 

investeringsfonder hos kommunstyrelsen om 3 mnkr, för tre år, se 

bilaga 13, samt 9,6 mnkr för fyra år, se bilaga 14 

6. Ge stadsdelsdirektören i uppdrag att ansöka om medel ur sociala 

investeringsfonden utifrån ideskisser i bilaga 13 14 och 23 

7. Ansöka om medel för giftfri förskola görs hos kommunstyrelsen 

om 1,0 mnkr 

8. Ansöka om medel för kompetensutvecklingsinsatser görs hos 

kommunstyrelsen om 3,3 mnkr, se bilagorna 16, 17, 18, 19, 20 

och 21 

9. Ansökan om medel ur CM2 för vattenhantering, för Hjulsta 

Vattenpark om 2,5 mnkr, se bilaga 11 

10. Ansökan om medel ur CM2 för vattenhantering, för Bällstaån om 

3,1 mnkr, se bilaga 12 

11. Priser till nämndens utförarenheter fastställs i enlighet med detta 

ärende 

12. Internkontrollplan 2017, bilaga 22, godkänns 

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 december 2016 

Dnr 1.1-686/2016 

 

Förslag till beslut 
Sus Andersson m.fl. (MP) och Anna Jonazon m.fl. (S) föreslog att 

nämnden skulle ställa sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Rashid Mohammed (V) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 
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Bengt Porseby (L) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att 

nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Sus Andersson (MP) ställde förslagen mot varandra och 

fann att nämnden hade beslutat att anta MP+ S förslag. 

 

Votering begärdes av Rashid Mohammed (V). 

 

Ordförande ställde M, L och V:s förslag mot varandra för att utse 

motförslag till MP+S:s huvudförslag och fann att nämnden beslutat 

ställa M:s förslag mot huvudförslaget. 

 

Huvudförslaget är MP+S:s förslag. 

 

Följande voteringsordning fastställdes. 

Den som biträder bifall till MP+S:s förslag röstar ja. Den som biträder 

bifall till M:s förslag röstar nej. 

 

Följande ja-röster avgavs: Sus Andersson (MP), Stephan Gullberg 

(MP), Anna Jonazon (S), Azad Hassan (S), Mecide Gulenay (S), 

Jossif Gummar (S).  

 

Följande nej-röster avgavs: Ole-Jörgen Persson (M), Dennis Wedin 

(M), Markku Sirviö (M), Markus Brigander (M), Naemi Karlsson (M) 

och Bengt Porseby (L). 

 

Rashid Mohammed (V) deltog inte i röstningen. 

 

Voteringen slutade med 6 ja-röster och 6 nej-röster. 

 

Ordförande Sus Andersson (MP) som har utslagsrösten röstade ja. 

 

MP+S:s förslag till beslut hade därmed bifallits. 

  

Bilaga § 2 voteringslista. 
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Reservation I 
Reservation anmäldes av Rashid Mohammed (V) till förmån för eget 

förslag: 

 

”Förslag till beslut 
Att stadsdelsnämnden beslutar om  

Att höja föreningsstödet till 2 miljoner kr  

Att öka kvalitén och antalet feriejobb i stadsdelen tillsammans med 

andra aktörer 

Att avsätta resurs för att öka förvärvsarbete och välbefinnande för 

utrikesfödda kvinnor 

Att besluta om att förvaltningen ordnar Tensta marknad tillsammans 

med lokala föreningar. 

Att projektet Järva rent och snyggt fortsätter  

Att i övrigt godkänna förvaltningsförslag till verksamhetsplan och 

budget för 2017   

Att därefter tillägga 

Majoriteten lägger fram verksamhetsplan och budget med bereda 

satsningar. Tyngdpunkten ligger klimat och social hållbara stadsdelen. 

Stadsodling, renare vattendrag förbättrar livsmiljön för både 

människor och djur. En inkluderande stad och stadsdel är en av de 

stora utmaningarna, därför vill vi satsa ytterligare feriejobb för 

ungdomar, öka kvinnors anställningsgrad och intensifiera demokrati 

och trygghetsarbetet. Vi följer noga de rekommendationer som den 

sociala hållbarhetskommissionen presenterar.  

Det demokratiska arbetet är grunden för tilliten i samhället. 

Demokrati är mer än rösta var fjärde år. Demokratin förutsätter aktiva 

medborgare med reella inflyttande i sin nära miljö. Medskapande 

dialog och medborgarbudget är viktiga verktyg för att tillvarata 

medborgarnas engagemang och ge dem egenmakt. Relationen med 

civila samhället är avgörande. 

Stadsnämnden har redan beslutat om att förvaltningen ska ingå 

idéburet offentligt partnerskaps avtal med föreningar för att öka 

tryggheten i stadsdelen. Arbetet som föreningslivet utgör är 

ovärderligt i samhället. Vi kan nog inte värdera med pengar.  

 

Detta arbete är avgörande att nyanlända etableras bättre i samhället, 

barn och ungdomar klarar sig bättre i skolarbetet, flera upplever 

trygghet i stadsdelen, stärka jämställdhetsarbetet m.fl. därför höjer vi 

föreningsbidraget till 2 miljoner kronor.  

Feriejobb är livsviktigt för ungdomar. Feriejobb förbereder ungdomar 

för vuxenlivet, att vara oberoende, tjäna sina egna pengar, öka på 

språkresa eller ta körkort. 
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Rödgröna majoriteten har höjt ambitionen, öka kvalitén och antalet 

sommarjobb och också vidgat målgruppen att ambitionen höjs 

ytterligare.  

Det är glädjande förvaltningen lämnar förslag på ansökningar som 

finansieras medel från sociala investeringsfonden. Vi tror på sociala 

investeringsfonder, det innebär kort och gott att vi nu investerar för 

minska framtida kostnader i samhället, t ex. i form av minskad 

socialutslagning.  

Utrikesfödda kvinnor har betydligt lägre förvervfrekvens jämför med 

utrikesfödda män och det har förstår olika förklarningar. Men vi nöjer 

inte bara ett konstaterande det, utan vi vill höja andel utrikesfödda 

kvinnor som får egen försörjning genom jobb, det är helt enkelt 

grunden för jämställdhetsarbetet. 

Att uppleva kultur är en demokratisk fråga. Tensta marknad är årligt 

evenemang med lång tradition i stadsdelen. Vi vill stödja att den 

traditionen fortsätter och få långsiktigt stöd från nämnden. Det är 

väsentligt att event utvecklas, men det är lika väsentligt att Tensta 

marknad behåller sin karaktär och det lokala engagemanget och 

ägarskap.  Projektet Järva rent och snyggt fortsätter. Projektet 

engagerar många föreningar och bidrar trivsel i stadsdelen. Projektet 

är också viktigt när det gäller det lokala miljöarbetet”. 

 

Reservation II 
Reservation anmäldes av Ole-Jörgen Persson (M), Dennis Wedin (M), 

Markku Sirviö (M), Markus Brigander (M), Naemi Karlsson (M) till 

förmån för eget förslag: 

 

”Förslag till beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar följande. 

1. Stadsdelsförvaltningens förslag till beslut avslås. 

2. Stadsdelsförvaltningen ges i uppdrag att återkomma till 

nämnden med en verksamhetsplan i överensstämmelse med 

vad som anförs i detta beslut samt i enlighet med 

Moderaternas budgetreservation i kommunfullmäktige. 

3. Civila rådet läggs ned från 1 januari 2017 

4. Allt vidare arbete med och planering av en grafittivägg i 

stadsdelen upphör från och med 1 januari 2017 

5. Stadsdelen inför inte Medborgarbudget från och med 2017, 

och planeringen av och det vidare arbetet med detta upphör 

från och med årsskiftet 2016/17 

6. Den långsiktiga finansieringen av social insatsgrupp för unga 

vuxna ska säkerställas och verksamheten utökas för att 

motsvara de behov som finns i stadsdelen 

7. Därutöver anförs följande: 
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Moderaterna satsar på kärnverksamheterna. En ekonomi i balans är en 

förutsättning för en fungerande välfärd som tar till vara medborgarnas 

behov. Trots de senaste årens skattehöjningar från den röd-grön-rosa 

majoriteten ser vi hur välfärdens kärna långsamt urholkas och 

kvaliteten på de tjänster som erbjuds medborgarna försämras.  

 

För Spånga-Tenstas del har vi sett många experiment de två senaste 

åren. Kommunala grafittiväggar är bara en av de ”satsningar” 

majoriteten drivit igenom, utan stöd i befolkningen och till en kostnad 

de inte själva har haft kontroll över. Moderaterna har hela tiden varit 

motståndare till projektet och vi förutsätter att arbetet med 

grafittiväggen nu avbryts. 

 

Att involvera det civila samhället i stadsdelens utvecklingsarbete är 

viktigt och nödvändigt. Vi är helt övertygade om att det görs bäst i 

direkta kontakter mellan föreningarna, medborgare, politiker och 

förvaltning. Det civila rådet majoriteten tillsatte har inte levt upp till 

ens majoritetens egna förväntningar, utan har bara inneburit mer 

byråkrati och mindre handlingskraft. Det är därför glädjande att 

majoriteten vill förändra rådets verksamhet och form. Vi vill dock gå 

ett steg längre och föreslår att rådet som sådant avvecklas from och 

med årsskiftet. 

 

Moderaterna anser inte att en Medborgarbudget bidrar till vare sig 

ökad demokrati eller mer engagemang från medborgarna i stadsdelen. 

Stadsdelsmedborgarnas engagemang är redan i dag mycket högt, och 

vår ambition är att bättre ta till vara detta genom andra medel än en 

överbyråkratiserad och ineffektiv medborgarbudgetsprocess.  

Vi vill därför inte att försöket med medborgarbudget startar upp från 

och med 2017. 

 

Social insatsgrupp för unga vuxna är en nyckelfaktor i stadsdelens 

arbete med att få unga personer från kriminalitet och in i utbildning, 

sysselsättning och ett liv utan droger och kriminalitet. 

 

 

Projektets långsiktiga finansiering måste säkras, och krafttag måste till 

för att säkerställa att volymen på projektet är så stort att det finns plats 

för alla de som är i behov av stöd och hjälp och som fyller de krav 

som ställts upp för deltagande i projektet. I dagsläget har projektet en 

kö på ungefär 50 personer, vilka vi vill bereda plats till så snabbt som 

möjligt. 

 

Arbetet med att få ned sjukfrånvaron i förvaltningen måste fortsätta 

och intensifieras. Nya grepp måste göras och resurser sättas av även 
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till det förebyggande arbetet. Under lång tid har sjukfrånvaron bitit sig 

Särskilt viktigt är det att prioritera arbetet inom stadsdelens 

verksamheter inom äldreomsorgen och förskolan.  

 

För stadsdelens alla barn och ungdomar finns ett stort utbud av 

fritidsgårdar med olika inriktningar. Grunden för verksamheten är en 

miljö utan krav på prestation där ungdomar själva har möjlighet att 

tillsammans med personalen planera och genomföra olika aktiviteter i 

en stimulerande och trygg miljö. Pojkar och flickor ska ges samma 

möjligheter till aktiviteter. Om behov av utökade öppettider finns ska 

stadsdelen säkerställa att det finns fritidsgårdar öppna även på kvällar 

och helger. 

 

Äldreomsorgen i Spånga-Tensta ska hålla hög kvalitet. Mångfald och 

valfrihet inom äldreomsorgen garanterar rätten för de äldre att kunna 

känna sig trygga med att omsorgen ska uppfylla deras individuella 

behov och ta hänsyn till deras personliga önskemål. Det är viktigt att 

äldre bemöts med respekt och att de ges möjlighet att påverka sin 

egen livssituation och omsorg. Det egna inflytandet över insatser och 

valmöjligheter ska stärkas samtidigt som stadens detaljstyrning ska 

minska. 

 

Äldreomsorgen ska präglas av personligt inflytande, trygghet och 

respekt. Genom att fånga upp enskilda människors verkliga behov ska 

vården och omsorgen hålla en god kvalitet.  

 

Trygghetsarbetet i stadsdelen måste intensifieras och starkas. 

Stadsdelens plan för det trygghetsskapande arbetet bör revideras och 

särskilt vikt bör läggas vid samarbetet med andra myndigheter såsom 

exempelvis Polisen. Stadsdelen bör göra en inventering för att se ut 

platser där otryggheten är stor och där nämnden kan ansöka hos 

Länsstyrelsen att få sätta upp trygghetskameror.  

 

Företagandets villkor i stadsdelen behöver starkas. I Tensta centrum 

upplever många handlare problem med kriminalitet och otrygghet 

och i Spånga centrum behöver handlarna stöd för att kunna utveckla 

centrum till en än mer attraktiv plats. I Tensta behöver samarbetet 

med företagarna stärkas framöver och tryggheten för handlarna att 

öka.  

Det kan t.ex. göras genom fler trygghetskameror och ett samarbete 

mellan stadsdelen och handlarna samt fastighetsägarna om en 

gemensam finansiering av ordningsvakter.  

 

Sommarjobben är en viktig satsning. Majoriteten anger 1000 platser. 

Vi menar det måste finnas en beredskap att utöka antalet platser och 
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dessutom utöka samarbetet med det privata näringslivet så att fler 

unga kan erbjudas sysselsättning under sommaren”.  

 

Reservation III 
Reservation anmäldes av Bengt Porseby (L) till förmån för eget 

förslag: 

 

”Förslag till beslut 
1. Att avslå stadsdelsförvaltningens förslag till beslut. 

 

2. Att uppdra åt stadsdelsförvaltningen att återkomma med förslag till 

verksamhetsplan i enlighet med vad som nedan sägs. 

 

3. Att anföra följande. 

Vi värnar välfärdens kärna 
Liberalerna föreslår satsningar på välfärdens kärnverksamheter med 

sänkt skattenivå. På så sätt kombinerar vi ansvarstagande för 

välfärden med en politik för fortsatt tillväxt och konkurrenskraft. Vi 

lyckas göra detta genom att prioritera satsningar som gör konkret 

skillnad för stadsdelens invånare, inte minst de som allra mest 

behöver samhällets hjälp och stöd, framför majoritetens 

symbolpolitik. 

 

För oss liberaler kommer kvalitet och valfrihet alltid före driftsform. 

Den rödgrönrosa majoriteten i stadsdelarna driver en politik där 

många välfungerande och populära verksamheter som drivs av 

fristående anordnare nu återkommunaliseras inom snart sagt samtliga 

verksamhetsområden. Det är inte att sätta brukarnas och 

skattebetalarnas behov främst. 

 

Förskoleverksamhet 
Det liberala Stockholm ska vara den öppna världsstad där varje ung 

människa får chansen att utvecklas och välja hur livet ska se ut. I 

förskolan ska varje barn kunna utvecklas och växa, oavsett 

förutsättningar hemifrån.  Under de två gångna mandatperioderna har 

förskolan varit en av stadens mest uppskattade verksamheter, med 

några av landets minsta barngrupper, genomgående en hög kvalitet 

och en stor mångfald i pedagogiska inriktningar. Detta måste värnas, 

samtidigt som det blir enklare för föräldrar att välja förskola och att 

vara trygga med att förskolan håller en hög kvalitet. 
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För många barn är förskolan starten på det livslånga lärandet. Allra 

viktigast blir förskolans verksamhet för de barn som till exempel inte 

har med sig det svenska språket hemifrån. Förskolan ska bidra till att 

alla barn får stifta bekantskap med böcker och läsning, med 

matematik och naturkunskap. 

 

Taken på 14 respektive 18 barn per grupp ska hållas. Det är 

oroväckande att flera stadsdelar rapporterat om större barngrupper, 

sänkt personaltäthet och nedskärning av annan verksamhet. 

 

I Liberalernas Stockholm håller förskolan, kommunal såväl som 

fristående, hög kvalitet, är trygg, och har ett genomtänkt pedagogiskt 

fokus.  

 

Höjda löner för förskollärarna är en förutsättning för att fortsätta höja 

kvaliteten i förskolan. I Liberalernas budgetförslag gör vi satsningar 

på höjd schablon och höjda löner för förskollärare. Dessa medel är 

öronmärkta och kan inte användas till annan verksamhet i stadsdelen. 

Liberalerna lägger därför till satsningar på 4,9 mkr för att behålla 

förskollärare och öka kvaliteten i verksamheten. 

 

För att inte urholka förskolans kvalitet, försvåra schemaläggning och 

organisation, eller leda till större barngrupper, ska barn till föräldrar 

som är föräldralediga även framgent ha rätt till plats 30 timmar i 

veckan. 

 

Föräldrar och barn ska erbjudas valfrihet, mångfald och en förskola i 

världsklass. Rätten att själv välja vilken förskola barnet ska gå i ska 

värnas. Fristående alternativ ökar den pedagogiska mångfalden och 

föräldrarnas valfrihet. 

 

Antalet barn i förskoleåldern fortsätter att öka i Stockholm. 

Förskoleutbyggnaden måste fortsätta i takt med att staden växer.  

Vid planeringen av nya stadsdelar och i stadsdelar där antalet barn 

förväntas öka måste stadens centrala förvaltningar prioritera 

förskoleutbyggnad. Förskolor, skolor och kollektivtrafik ska planeras 

in från början när staden bygger nya bostadsområden. Staden ska hålla 

fast vid det så kallade förskoletalet vid planering av nya stadsdelar. 

Alla familjer ska kunna få en förskoleplats i sitt närområde och 

barnomsorgs-garantin ska hållas.  

Verksamhet för barn, kultur och fritid 
I det Liberala Stockholm har alla barn rätt till en trygg uppväxt under 

goda levnadsvillkor. I stadsdelarna bedrivs en angelägen och viktig 

verksamhet i både kommunala verksamheter och i fristående 
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verksamheter för att ge alla unga i Stockholm tillgång till ett 

stimulerande utbud av fritidsaktiviteter. Detta ska värnas och 

utvecklas. 

En aktiv och drogfri fritid minskar risken att ungdomar hamnar snett. 

Genom ett levande förenings- och idrottsliv över hela staden, liksom 

god tillgång till öppna verksamheter för ungdomar genom 

fritidsklubbar, fritidsgårdar, ungdomsmottagningar och andra 

stödjande insatser från staden ska alla ungdomar ges förutsättningar 

till en trygg uppväxt. 

 

Staden ska tillhandahålla en god fritidsverksamhet för barn och 

ungdomar. I samverkan med det lokala föreningslivet och andra 

aktörer ska en mångfald av verksamheter för barn och unga erbjudas. 

Det är angeläget att man i planeringen av verksamheter för barn och 

ungdomar tar särskild hänsyn till behoven hos barn och ungdomar 

med funktionsnedsättning. 

 

Majoriteten har under detta område anslagit 40 mnkr för 

demokratiutveckling och utvecklingsprogram. Det är oklart vad dessa 

medel ska gå till. Vi ser redan en stor risk att de försvinner i byråkrati 

och diverse projekt som inte gör någon meningsfull skillnad för barn 

och unga i Stockholm. Liberalerna föreslår att pengarna istället 

används för att finansiera satsningar inom skolan och socialtjänsten 

som tydligare kommer barn och unga till del. 

Äldreomsorg 
I Liberalernas Stockholm är vi individer hela livet. Även när vi 

behöver stöd och hjälp från andra har vi rätt till respekt för våra 

behov, våra livsval och våra intressen. 

 

 

I vårt Stockholm är det alltid den enskilde medborgaren som 

bestämmer över sitt liv, inte politikerna. Liberalerna försvarar äldres 

rätt att välja, medan majoriteten vill inskränka valfriheten. Lagen om 

valfrihetssystem (LOV) är en förutsättning för fungerande valfrihet 

och lika villkor för mindre aktörer, och ska finnas kvar. Valfrihet ska 

införas för servicehus. 

 

Äldreomsorgen ska hålla hög kvalitet. De äldre ska kunna känna sig 

trygga och omsorgen ska uppfylla deras behov och ta hänsyn till deras 

önskemål. Det är viktigt att äldre bemöts med respekt för sin 

värdighet och sina livsval och att de ges möjlighet att påverka sin 

egen livssituation och omsorg. 
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Ibland framstår det som att hög kvalitet inom äldreomsorgen endast är 

en fråga om pengar. Det stämmer inte! Det krävs också ett flexibelt 

ledarskap, en tydlig värdegrund och en effektiv administration. Men 

kvalitet förutsätter också ekonomiska resurser. Med mer resurser kan 

personaltätheten öka och större satsningar göras på 

kompetensutveckling och vidareutbildning. Fler kan motiveras att 

stanna i yrket längre. Vi höjer därför hemtjänstpengen jämfört med 

majoritetens förslag. 

 

I dagsläget finns det lediga platser på servicehusen, samtidigt som 43 

procent av de sökande fick avslag, enligt siffror från 2015. Personer 

över 85 år som så önskar ska ges plats på servicehus eller vård- och 

omsorgsboende, med början 1 juli 2017. 

 

Fullmäktige har antagit nya riktlinjer som förtydligar att ålder och 

ensamhet ska tillmätas större betydelse vid bedömningen av behov av 

särskilt boende. De nya riktlinjerna har dock inte fått någon verklig 

effekt. Därför ska delegationen till stadsdelsförvaltningarnas 

tjänstemän att besluta om avslag på ansökningar om plats på 

servicehus eller vård- och omsorgsboende dras in. Avslagsbeslut ska 

godkännas av stadsdelsnämndernas sociala delegationer. 

 

Äldre som har omfattande behov av hemtjänst och som vill flytta till 

vård- och omsorgsboende ska alltid få möjlighet att göra det om det 

inte medför några extra kostnader för stadsdelsnämnderna. 

 

Rehabiliterande och hälsofrämjande insatser ska vara ett prioriterat 

område. Att kunna komma ut från sin bostad är mycket betydelsefullt.  

 

 

Stadsdelsnämnderna ska ta fram en plan för hälsofrämjande och 

förebyggande insatser för äldre och i samverkan med äldrenämnden ta 

del av forskning på detta område. 

 

Stadsdelsnämndens verksamheter för äldre ska hålla öppet även under 

sommar och storhelger. Det är just på sommaren, när släkt och vänner 

är bortresta, som man har störst behov av att kunna träffa andra. 

Stöd och service till personer med funktionsnedsättning 
I Liberalernas Stockholm ska alla människor tillförsäkras integritet, 

självbestämmande och delaktighet oavsett om de har en 

funktionsnedsättning eller inte. Personer med funktionsnedsättning 

ska, så långt det är möjligt, ha samma möjligheter som alla andra att 

leva ett självständigt liv och att ha ett arbete att gå till. 

 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
15 december 2016 

Blad 13 

 

  

Majoriteten höjer schablonen men lägger samtidigt ett generellt 

effektiviseringsbeting vilket gör att schablonhöjningarna blir mycket 

små i reala termer. Vi anser till skillnad från majoriteten att 

ambitionsnivån i arbetet med personer med funktionsnedsättning 

måste öka och föreslår därför att kravet på effektivisering ska tas bort. 

 

Liberalerna värnar den personliga assistansen. Vi tillskjuter extra 

medel på 1, 9 mkr för att upprätthålla en god kvalitet i 

stadsdelsnämndernas egen regi-verksamhet när regeringens låga 

uppräkningar av assistansersättningen hotar kvaliteten. 

 

Rätten att välja boende, daglig verksamhet, hemtjänst, ledsagning, 

avlösning, korttidstillsyn och personlig assistans ska värnas. 

Stadsdelarna bör kunna konkurrera om driften av upphandlad 

verksamhet, men ideologiskt motiverade återkommunaliseringar av 

välfungerande verksamheter ska inte förekomma. Sedan maktskiftet 

har staden fattat beslut om ett antal omotiverade och illa förberedda 

återkommunaliseringar av upphandlade verksamheter. Genom att 

stoppa sådana återkommunaliseringar kan valfriheten för brukarna 

värnas och staden spara in på omställningskostnader. 

 

Stockholm ska vara världens mest tillgängliga huvudstad. Staden ska 

fortsätta sitt arbete med att avskaffa kvarstående enkelt avhjälpta 

hinder och för att öka tillgängligheten i samhället. 

 

Fler bostäder ska byggas för personer med fysisk och psykisk 

funktionsnedsättning. Det är framför allt viktigt att bostäder för 

personer med funktionsnedsättning i ett tidigt skede planeras in i nya 

stadsdelar. 

Det är viktigt att nya bostäder byggs med en hyresnivå som de boende 

förmår betala. 

Individ- och familjeomsorg inklusive socialpsykiatri 
I Liberalernas Stockholm har alla barn samma rätt till en trygg 

uppväxt utan hot, fattigdom eller övergrepp, och samma möjligheter 

att kunna skapa sig en bra framtid.  Tidiga insatser för utsatta barn är 

av central betydelse. Alla inblandade aktörer ska arbeta tätt 

tillsammans för att förebygga att barn och vuxna far illa och reagera 

snabbt och effektivt om det ändå sker. Stadsdelsnämnderna ska 

fortsatt beakta barnperspektivet och säkerställa barnens rättigheter i 

enlighet med FN:s barnkonvention. 

 

Personalomsättningen bland socialsekreterare inom den sociala barn- 

och ungdomsvården är hög i många stadsdelar. Nyanställda 

socialsekreterare får ta ansvar för ett stort antal krävande ärenden utan 
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tillräcklig handledning eller möjlighet till kollegialt lärande. Det krävs 

ett genomgripande lyft av socialsekreterarnas situation, där hela 

arbetssituationen och arbetsmiljön måste förbättras. 

 

Socialsekreterarna måste få större möjlighet att göra karriär inom sitt 

yrke. Lönen för de socialsekreterare som arbetar med barn- och 

ungdomsärenden bör höjas med i genomsnitt 1500 kr/månad i ett 

första steg. 

 

Möjligheter till kompetensutveckling och vidareutbildning är 

avgörande för god kvalitet och för att staden ska vara en attraktiv 

arbetsgivare. Vi föreslår en kompetenspeng för varje 

socialsekreterare. 

 

Allt fler socialsekreterare utsätts idag för hot. Detta är oacceptabelt 

och måste tas på största allvar. Stadsdelsnämnden ska ha strategier för 

att stödja personal som utsätts för hot. 

 

Insatser för kvinnofrid och arbetet mot våld i nära relationer ska 

fortsatt prioriteras av samtliga nämnder. Ambitionsnivån i arbetet mot 

hedersrelaterat våld och förtryck måste höjas. Vi föreslår att 

sammanlagt 15 mnkr anslås till stadsdelsnämndernas arbete mot 

hedersvåldet. Pengarna ska gå till fortbildning av personal, ökade 

möjligheter till samverkan mellan stadsdelarnas socialtjänst, Origo, 

skola, civilsamhälle och polis, mer resurser för socialtjänstens arbete i 

främsta linjen, samt utvärdering av genomförda insatser. 

 

 

Alla som behöver budget- och skuldrådgivning ska bli erbjudna ett 

personligt möte. Det är särskilt viktigt att familjer med barn snabbt 

erbjuds rådgivning. Inga barnfamiljer ska behöva vänta mer än en 

vecka på att få sitt första budget- och skuldrådgivningssamtal, och 

hyresrådgivare ska införas i alla stadsdelar. 

 

Barn och ungdomar i familjehem är en högt prioriterad målgrupp. Den 

som engagerar sig som förälder i ett familjehem ska erbjudas ett starkt 

stöd från socialtjänsten. Rekrytering av familjehem för 

ensamkommande flyktingbarn och flyktingungdomar är prioriterad 

och ska fortsätta. 

 

Kvalitetssäkringen av placeringar av barn utanför det egna hemmet 

måste fortsatt vara ett prioriterat område. Alla barn har rätt att komma 

till ett hem som förmår ge dem en bra uppväxt. Antalet placeringar av 

ensamkommande flyktingbarn har ökat kraftigt och 

stadsdelsnämnderna har en mycket viktig uppgift i att följa upp 
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kvaliteten i dessa hem. Barn som placerats hos närstående har samma 

rätt till en god uppväxtmiljö som andra barn och kvaliteten i dessa 

placeringar ska särskilt säkras. 

 

Det är viktigt att familjehem har kompetens att bemöta barn som 

placerats på grund av hedersproblematik i det ordinarie hemmet. 

 

Obligatoriska föräldrasamtal ska hållas senast efter 48 timmar när en 

påverkad minderårig påträffats av polis eller socialtjänst eller när en 

ungdom anmäls för brott.  

 

De elever som har de sämsta förutsättningarna hemma ska ha bäst 

förutsättningar i skolan. Skolan är den viktigaste skyddsfaktorn för 

barn som far illa. För att uppmärksamma barns behov samarbetar 

skolan enligt de samverkansöverenskommelser som finns mellan 

stadsdelsnämnderna och skolan. Stadsdelsnämnden ska se till att 

samverkansöverens-kommelserna hålls aktuella och verka för att fler 

friskolor deltar i samverkan.  

 

Stadsdelsnämnden ska ha beredskap för att samverka med stadens 

bostadsbolag för att förebygga äldres hemlöshet. Innan vräkning kan 

ske av en person över 75 år ska socialtjänsten göra en genomgång av 

personens ekonomi och se om det finns sätt att komma till rätta med 

hyressituationen. 

 

Stadsmiljöverksamhet 
I Liberalernas Stockholm trivs folk i sin vardag. Att få bo och röra sig 

i levande, trygga och välskötta stadsmiljöer ger många 

frihetsdimensioner i livet. Vi är övertygade om att det de som bor i en 

stadsdel som vet bäst vad de vill ha och behöver och därför ska 

stadsdels-nämnderna ha möjlighet att göra sina egna prioriteringar 

inom stadsmiljöområdet. 

 

Stockholm är en av världens vackraste storstäder med en unik 

kombination av storstadens puls och naturens lugn. Här finns en 

mångfald av attraktiva stadsmiljöer med egna identiteter, som skapar 

möjligheter för stockholmarna att välja vilken del av staden som 

passar ens egen livssituation och livsstil. Gemensamt för stadens alla 

stadsmiljöer ska vara att de är rena, snygga och trygga. 

  

Det är viktigt att också stadsdelsnämnderna arbetar övergripande 

kring trygghetsfrågorna, och lär av varandras goda exempel. Arbetet 

ska bedrivas i nära samarbete med föreningar, polis, brandförsvar, 

fastighetsägare och föräldrar. Liberalerna tilldelar stadsdelsnämnderna 
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10 mnkr i en särskild trygghetssatsning för att förbättra såväl den 

sociala som den fysiska tryggheten. Kommunstyrelsen ska bistå 

stadsdelsnämnderna i detta arbete.  

 

Stockholm ska vara klotterfritt och det ska vara rent och städat på 

allmänna platser såsom gator, torg och parker. Det är viktigt att 

stadens klottergaranti fungerar i praktiken, vilket innebär att 

klottersanering, ska ske inom 24 timmar efter anmälan. Den 

nuvarande majoriteten avskaffade den tidigare garantin för tömning av 

papperskorgar inom 24 timmar och vi vill återinföra den igen. 

Medborgarna i staden ser ingen skillnad på klotter på en kommunal 

eller privatägd fastighet därför ska även privata fastighetsägare kunna 

ansluta sig till 24-timmarsgarantin. 

 

I arbetet med att göra Stockholm tillgängligt för alla har 

stadsdelsnämnderna ett viktigt ansvar. Tillgänglighetsfrågorna ska 

vara en naturlig beståndsdel i den dagliga verksamheten.  

 

Lekplatser ska utformas så att barn med funktionsnedsättning kan 

använda dem och vid renovering ska hänsyn tas till 

tillgänglighetsskapande åtgärder. Parkvägar och parkbänkar ska 

tillgänglighetsanpassas.  

 

 

Arbetet med att rusta upp och tillgänglighetsanpassa stadens 

badplatser ska fortgå. Trappor ska vid upprustning kompletteras med 

ledstänger, barnvagnsramper och kontrastmarkering. 

Ekonomiskt bistånd 
I Liberalernas Stockholm har så många personer som möjligt ett jobb 

att gå till. Att kunna försörja sig själv ger trygghet och frihet att växa. 

 

Det ekonomiska biståndet ska vara en utväg för att hjälpa den som 

under en viss tid i livet inte har några andra medel till sin försörjning. 

Inriktningen för politiken är att människor ska gå från bidrag till 

självförsörjning. En grundläggande prioritering måste vara barns lika 

rätt till en god uppväxt oavsett familjens omständigheter. 

 

Den politik som Liberalerna och Alliansen bedrev för att hjälpa 

människor till självförsörjning fortsätter att ge resultat. Antalet hushåll 

som tar emot ekonomiskt bistånd har fortsatt att sjunka under året, 

vilket självfallet är glädjande. Det är viktigt att stadsdelsnämnderna 

fortsätter att arbeta för att leda människor från bidrag till arbete. 
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Möjligheten att utöva idrott och delta i kultur är en skyddsfaktor för 

barn som växer upp i utsatta familjer. Den rödgröna regeringen har 

beslutat att avskaffa fritidspengen för barnfamiljer som tar emot 

ekonomiskt bistånd. Istället avsätts samma belopp till en höjning av 

riksnormen för barnfamiljer. Detta räcker inte i alla lägen för 

kostnaden för avgift och utrustning i en idrottsverksamhet, i synnerhet 

inte för äldre barn som har större merkostnader för sitt idrottande. 

 

Staden bör utforma den lokala normen så att alla barn kan delta i 

fritidsaktiviteter. Vi föreslår att alla barnfamiljer med försörjningsstöd 

ska kunna ansöka om att avgiften för kulturskola, idrottsförening eller 

annan regelbunden fritidsverksamhet ska ingå i biståndet. 

 

Sedan 1 juli 2013 gäller nya regler för så kallad jobbstimulans, enligt 

vilka mottagare av ekonomiskt bistånd får undanta 25 procent av 

eventuella arbetsinkomster vid bedömning av biståndsbehovet. För att 

ytterligare stärka incitamenten att gå från bidrag till arbete ska 

mottagare av ekonomiskt bistånd i Stockholms stad få undanta 40 

procent av arbetsinkomster.  

Arbetsmarknadsåtgärder  
Att få in en första fot på arbetsmarknaden, och få erfarenhet och 

referenser, är ett viktigt steg i arbetslivet. 

Staden ska fortsätta erbjuda ungdomar i Stockholm feriearbeten under 

både sommar- och vinterferier samt på helgerna. Feriearbetande 

ungdomar ska kunna erbjudas arbete utanför den egna stadsdelen. I 

synnerhet viktigt är att stadsdelen arbetar för att ge ungdomar med 

funktionsnedsättning jobb utifrån vars och ens behov och 

förutsättningar. 

 

Den styrande majoriteten har ökat antalet sommarjobb, men samtidigt 

utökat målgruppen till att även omfatta 18-åringar. Resultatet har 

blivit att fokus har skiftat från kvalitet till kvantitet, och att mindre tid 

har gått till att ge sommarjobb åt de målgrupper som verkligen 

behöver det. Det är inte rimligt att unga vuxna, som själva bär 

ansvaret för sin försörjning, ska konkurrera med ungdomar om de 

sommarjobb som staden anordnar. 

 

Nämnden ska samverka med det privata näringslivet för att företag 

ska ta emot fler feriearbetande ungdomar. 

 

Vi hänvisar i övrigt till Liberalernas budgetreservation i 

kommunfullmäktige. 
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Trygghetskapande åtgärder 
 

Att i budgeten 2017 för Stockholms stad ska ingå en allmän 

trygghetssatsning om 10 miljoner kronor under ”SDN stadsmiljö”. 

Budgetposten syftar till att öka tryggheten i ytterstaden, exempelvis 

genom mer personal i rörelse kring platser som Tensta centrum. 

Därutöver avsätts 1 miljon för att höja ambitionsnivån i 

trafiknämndens belysningsprogram för att skapa en tryggare 

stadsmiljö. 

 

Att skapa fler arbetsplatser i Tensta centrum genom att flytta 

kommunala och statliga myndigheter och därigenom få mer liv och 

rörelse och öka tryggheten samt skapa ett bredare kundunderlag för 

handlarna i centrum.  

Tyvärr har såväl majoriteten i stadshuset som regeringen varit väldigt 

passiva i denna fråga. För oss är det självklart att 

stadsdelsförvaltningen och utbildningsförvaltningen ska flytta till 

Tensta så fort det bara går. Det är mycket beklagligt att regeringen, 

som nu är i färd med att flytta ut många statliga jobb från Stockholms 

innerstad, än så länge inte har visat något intresse för att flytta jobb till 

Tensta och andra ytterområden i storstäderna. 

 

 

Att Tensta förtätas och blir en mer blandad stadsdel med ett större 

inslag av bostadsrätter. Detta kan bl.a. öka kundunderlaget för 

handlarna i centrum. Att den juridiska behandlingen av fler 

övervakningskameror till brottsutsatta ställen som Spånga 

centrum/station och Tensta centrum ovillkorligen måste påskyndas.  

Liberalerna (dåvarande Folkpartiet) genomförde en namninsamling i 

området och fick över 3000 underskrifter som stödde polisansökan om 

att införa kameraövervakning på ovan nämnda ställe, medan den 

rödgrönrosa majoriteten motsatte sig åtgärden. Datainspektionen 

avslog ansökan. Polisen har sedan dess överklagat och ärendet ligger 

nu hos Högsta Förvaltningsdomstolen. Brottsligheten och otryggheten 

i området är dock desamma i området. 

 

Att öppen droghandel i Tensta centrum, som nu också spritt sig till 

t.ex. Spånga station, Bromstens plan m.fl. stävjas.  

Främst handlar det om polisens närvaro och agerande. Vi är 

bekymrade över att polisens omorganisation har tagit mycket tid och 

kraft och att resultaten för polisen försämras. Vi måste ha en 

långsiktig samverkan mellan polisen och stadens myndigheter. Staden 

måste stödja samarbetet mellan handlarna, fastighetsägarna och andra 

aktörer samt underlätta ökad närvaro av uniformerade väktare i Tensta 

centrum och i centrumanläggningen. Idag finns det begränsningar för 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
15 december 2016 

Blad 19 

 

  

hur uniformerade väktares och polisers rätt att sköta bevakningen i 

centrumbyggnaden och däromkring. 

 

Att tillsammans med Fast partner, som äger parkeringshuset i Tensta, 

genomföra fler trygghetskapande åtgärder såsom bevakningskameror, 

bättre belysning och kontroll av in- och utgångar, alternativt ta upp 

diskussionen om rivning av parkeringshuset för att uppföra ett 

bostadshus.  

 

Att tillsätta flera långsiktiga sociala insatser för att hjälpa kriminella 

ungdomar att sluta med kriminalitet och droger. Socialtjänsten ska i 

Spånga-Tensta, när det gäller rutiner för samverkan med såväl skolan 

som polisen enligt Socialstyrelsens Öppna jämförelser - dessa 

bygger på vad stadsdelarna själva rapporterat in och gör det svårare att 

arbeta tillsammans för att vända utvecklingen. 

 

Att stadsdelsförvaltningen stärker sin närvaro av socialarbeterare och 

fältassistenter i Tensta centrum, kring Spånga station med 

omgivningar och Bromstens plan under de tider då flest unga är i 

rörelse i området”. 

 

 

 

Särskilt uttalande 
Sus Andersson m.fl. (MP) och Anna Jonazon m.fl.(S) lade fram ett 

särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Vi bifaller förvaltningens förslag till verksamhetsplan och budget 

2017. 

Vi vill därutöver anföra följande 

Ett Spånga-Tensta med framtidstro är centralt för den rödgrönrosa 

majoriteten.  

 

Ett viktigt framsteg är att äntligen få till stånd ett beslut om ett nytt 

förvaltningshus. Förutom de direkta positiva effekterna för 

förvaltningen och tillgängligheten för medborgarna skulle det också 

ge omedelbara effekter på handel och service i stadsdelen, genom att 

det ger fler arbetsplatser i Tensta centrum. Det skulle också stärka 

bilden av en attraktiv stadsdel, som i sin tur kan locka fler 

investeringar – och därmed skapa fler arbetstillfällen i en stadsdel som 

idag har bland de högsta arbetslöshetssiffrorna i Stockholm.  
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Vi konstaterar att målen för ett antal indikatorer i verksamhetsplanen 

är satta på en nivå som förvaltningen bedömer är realistiska att uppnå. 

Självklart anser vi att det är positivt om målen överträffas. Särskilt har 

vi en hög ambition vad gäller stadsdelens trygghetsarbete. 

Vi ser mycket positivt på förvaltningens satsningar när det gäller 

ekologisk och vegetarisk kost, en kemikaliesmart förskola och 

utvecklingen av stadsdelens grönområden – ett arbete som vi hoppas 

kommer att förstärkas genom stadsdelens kommande 

miljöhandlingsplan.  

Vi anser att föreningslivet är viktigt för stadsdelen, och välkomnar 

satsningen i Stockholms stads budget på att öppna skollokaler för 

föreningsverksamhet. Vi ser fram emot ett samarbete med 

utbildningsnämnden och utbildningsförvaltningen, där vi vill 

framhålla ett starkt behov av lokaler. Det kan inte nog poängteras att 

en tidig satsning på att öppna fler skollokaler i Spånga-Tensta skulle 

innebära en stor tillgång i trygghets-, kultur-, idrotts-, integrations- 

och inte minst demokratiarbetet i stadsdelen.  

För att ytterligare stärka föreningslivets viktiga roll avser vi att 

återkomma med en översyn av omfattning och former för olika former 

av föreningsbidrag.  

Demokratiarbetet har hög prioritet och formerna för medborgarnas 

delaktighet och inflytande kommer att utvecklas under året. Att 

minska avståndet, såväl geografiskt som mentalt, mellan politiska 

beslut och medborgarnas vardag är centralt. Föreningslivets roll i 

demokratiarbetet är viktig, och det behövs tydligare forum för dialog 

mellan föreningslivet och politiker respektive förvaltning. Vi ser fram 

emot förvaltningens utvärdering av arbetet i det civila rådet, som 

sedan kan ligga till grund för ett beslut om de framtida formerna för 

föreningsdialog.  

Sist men inte minst vill vi framhålla vikten av en god ålderdom för 

våra äldre. Vi skulle gärna se att ett av stadens första 

trygghetsboenden med aktivitetscenter placeras i stadsdelen. Vi skulle 

också gärna se en utredning om möjligheten att erbjuda ”äldrekollon”, 

för att ge äldre, som har lättare funktionsnedsättning och känner sig 

ensamma, möjlighet att träffa nya vänner, bada, naturupplevelser och 

delta i sociala och kulturella aktiviteter”. 
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§ 3  

Föreningsbidrag 2017, förlängd tid för komplettering av 
vissa uppgifter  

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att ärendet om 

föreningsbidrag ska behandlas på februarinämnden, 

 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att de föreningar som i sin 

ansökan inte uppfyller kraven på jämnställd styrelse eller 

återrapportering enligt riktlinjerna ska ges möjlighet att korrigera 

detta senast den 22 december 2016, 

 

3. Spånga- Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden har i budget för 2017 avsatt 1,65 mnkr till 

föreningsbidrag. Nämnden antog vid sammanträdet i augusti 2015 

riktlinjer för föreningsbidrag. I ärendet anges att stadsdelsnämnden 

fattar beslut om fördelning vid sitt sammanträde i december.  

 

I ärendet fastslås bland annat att föreningsbidrag främst ges till 

verksamheter med utpräglat lokal förankring och som har öppen 

verksamhet som riktar sig till barn alternativt arbetar för ökad 

jämställdhet mellan män och kvinnor.  I riktlinjerna framgår tydligt 

vissa krav på de sökande föreningarna som ska vara uppfyllda för att 

kunna erhålla bidrag. De föreningar som inte har en jämnställd 

styrelsen utan särkskilda skäl eller som inte har lämnat in en 

redovisning av hur erhållet föreningsbidrag har använts ska 

diskvalificeras vad gäller nytt föreningsbidrag. Förvaltningen föreslår 

att de föreningar som inte uppfyller kriterierna vad gäller jämställd 

styrelse och innehållet i redovisning erbjuds förläng tid för 

komplettering på just dessa två frågor och att ärendet om 

föreningsbidrag behandlas på februarinämnden. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 23 november. 

Dnr 5.4-531/2016 

 

Förslag till beslut 
Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid 

Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 
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Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (L) lade fram ett 

eget förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle ställa sig 

bakom det. 

 
Ersättaryttrande 

Ersättaren Hafize Cetin (C) och Urban Werner (KD) anmälde att om 

de hade tjänstgjort som ledamot i nämnden hade de ställt sig bakom 

moderaterna och liberalernas förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Sus Andersson (MP) ställde först proposition på 

beslutsats 1 varvid hon fann att nämnden beslutat godkänna  

beslutsats 1. Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (L) 

deltog inte i beslutet. 

 

Ordföranden Sus Andersson (MP) ställer därefter proposition på 

beslutsats 2 och Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (L) 

avslagsyrkande varvid hon fann att nämnden beslutat enligt MP+S 

och V:s förslag. 

 

Ordföranden Sus Andersson (MP) ställer därefter proposition på om 

beslutet kan justeras omedelbart varvid nämnden beslutar om 

omedelbar justering. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av Ole-Jörgen Persson (M), Dennis Wedin (M), 

Markku Sirviö (M), Markus Brigander (M), Naemi Karlsson (M) och 

Bengt Porseby (L) till förmån för eget förslag: 

 

”Förslag till beslut 
1. Avslå förvaltningens förslag till beslut enligt punkten 2, 

2. Samt därutöver anföra: 

 

Riktlinjerna för föreningsbidrag har inte ändrats sedan årets 

ansökningstid aviserades. Att ändra förutsättningarna efter att 

ansökningstiden har gått ut anser vi är fel av flera olika skäl. 

Stadsdelens riktlinjer för föreningsbidrag är satta av majoriteten och 

för rättssäkerhetens skull är det viktigt att såväl föreningarna som 

nämnden själv förhåller sig till och respekterar de riktlinjer som finns.  

 

Förvaltningen föreslår att föreningarna ska få tid fram till den 22 

december för att komplettera sina ansökningar. Då är det viktigt att 

komma ihåg att de föreningar som inte har lämnat en komplett 

ansökan redan har blivit kontaktade av förvaltningen och getts 

möjlighet att komplettera sina ansökningar. Att ge några utvalda 
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föreningar ytterligare tid menar vi skulle diskriminera de som skött 

sig och levt upp till de regler och riktlinjer som finns. Om majoriteten 

anser att de riktlinjer de infört inte fungerar få de inför nästa 

ansökningsperiod revidera dem så de är mer relevanta.  

 

Vidare kan majoritetens beslut strida mot kommunallagen då man 

avser särbehandla föreningar ”som i sin ansökan inte uppfyller kraven 

på jämnställd styrelse eller återrapportering enligt riktlinjerna”. 

 

 

Det är enligt lagen inte tillåtet att behandla kommunens medlemmar 

olika om det inte finns sakliga skäl för något annat och det föreligger 

inte i detta fall, dessutom omfattar formuleringen inte alla sökande 

föreningar utan endast de som har svårt med jämn könsfördelning 

samt de som inte löser återrapporteringen”.  



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
15 december 2016 

Blad 24 

 

  

§ 4  

Svar på remiss om motion om sommarlovsberedskap mot 
tvångsäktenskap  

Beslut 

1. Spånga- Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen till 

kommunstyrelsen, 

 

2. Spånga- Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått remiss om ”Motion 

om sommarlovsberedskap mot tvångsäktenskap”, diarienummer 106-

1122/2016, av Lotta Edblom (L). I motionen påtalas behovet av att 

skydda ungdomar mot tvångsäktenskap. Vidare anges exempel på 

metoder för att rädda ungdomar som mot sin vilja ska föras utomlands 

för att giftas bort. Stockholms stad föreslås i motionen söka ett 

samarbete med Swedavia/ Arlanda flygplats i syfte att sprida 

information samt att Stockholm stad ser över sin organisation i frågan. 

 

Förvaltningen ser positivt på förslaget att Stockholm stad söker 

samarbete med bolag samt organisationer inom civila samhället för att 

se till att information om hur man går tillväga för att slå larm i en 

sådan situation finns tillgänglig, Exempel på sådant samarbete kan 

vara med Swedavia/ Arlanda flygplats och organisationer som kvinno- 

och tjejjourer. Förvaltningen har, framförallt genom 

Relationsvåldsteamet, en hög bereskap vad gäller att hantera och ge 

stöd till våldsutsatta oavsett tidsperiod. Förvaltningen föreslår att 

nämnden beslutar att överlämna detta tjänsteutlåtande som svar på 

remissen.   

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 4 november 2016. 

Dnr 1.5.1-603/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Svar på remiss om levande lokala centrum (riktlinje för 
centrumutveckling) 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Ärendet 
I Stockholm stads budget för 2015 gavs kommunstyrelsen i uppdrag 

att i samarbete med stadsdelsnämnderna arbeta fram en stads-

övergripande strategi för levande lokala centrum. Stadslednings- 

kontoret har tagit fram en rapport kring levande lokala centrum samt 

en riktlinje för centrumutveckling. Detta resulterade i en rapport 

”Levande lokala centrum” och ur den har ”Riktlinje för 

centrumutveckling” tagits fram, dnr: 171-1104/2016. Målet är bland 

annat att koppla ihop stadsdelar, skapa lokal identitet och ett enklare 

vardagsliv för medborgarna genom att utveckla stadsdelscentrumen. 

Rapporten beskriver ett antal verktyg som kan användas i detta arbete. 

Riktlinjen beskriver tre centrumkategorier och vilken målbild som 

gäller för dem. Till varje kategori beskrivs vad som är viktigt att 

arbeta med för en god nå detta mål. En målsättning med förslag på 

arbete som väl stämmer med det arbete som pågår i stadsdelen för att 

nå målet om ”Levande lokala centrum”. 

 

Rapporten och ”Riktlinje för centrumutveckling” är översänd till 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd på remiss. Spånga-Tensta 

stadsdelsnämnd ser positivt på strategin för levande lokala centrum 

och ”Riktlinje för centrumutveckling”. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 1 november 2016. 

Dnr 1.5.3-583/2016 

 
Förslag till beslut 
Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid 

Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Bengt Porseby (L) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Sus Andersson (MP) ställde förslagen mot varandra och 

fann att nämnden hade beslutat att anta MP+ S+V:s förslag. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av Ole-Jörgen Persson (M), Dennis Wedin (M), 

Markku Sirviö (M), Markus Brigander (M), Naemi Karlsson (M) till 

förmån för eget förslag: 

 

”Förslag till beslut 
Att delvis bifalla förvaltningens beslut  

Att därutöver anföra  

 

En attraktiv stad förutsätter närhet till affärer, handel, caféer, 

restauranger och lokala mötesplatser dit människor söker sig. Vi delar 

därför intentionerna i det förslag på riktlinjer för centrumutveckling 

som kulturnämnden nu ska ta ställning till. Genom att bygga tätare så 

skapas också ett växande underlag för att kunna lokala centrum och 

mötesplatser. Det är dock viktigt att påpeka att staden varken ska äga 

eller driva några egna centrum, varken lokala eller kommersiella, utan 

stadens roll i detta mer ska vara som markägare, myndighetsutövare 

och tillståndgivare samt som samordnare mellan privata fastighets- 

och centrumägare, medborgare och andra lokala aktörer”. 
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§ 6  

Svar på remiss om ”Grönare Stockholm - Förslag till nya 
riktlinjer för planering, genomförande och förvaltning av 
stadens parker och naturområden” 

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen, 

 

2. Spånga- Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Stadsledningskontoret har utarbetat nya riktlinjer "Grönare Stockholm 

- Förslag till nya riktlinjer för planering, genomförande och 

förvaltning av stadens parker och naturområden."  Spånga-Tensta 

stadsdelsförvaltning välkomnar dessa nya riktlinjer. De förtydligar 

och underlättar arbetet mot en grönare Stockholm. På flera ställen 

hänvisas det till rekreations- och naturvärden: ”Stockholmarna ska ha 

god tillgång till parker och natur med höga rekreation- och 

naturvärden .”  Stockholms parker och gröna områden har naturligtvis 

höga rekreation- och naturvärden, men de kan också stärka en känsla 

av tillhörighet och identitet som kan bidra med pedagogiska 

upplevelser och konstnärlig inspiration. Tillgång till parker minskar 

stress och har positiva effekter på hälsa och välmående. Parker utgör 

mötesplatser för människor i olika åldrar och med bakgrund och 

bidrar därmed till ökad social hållbarhet. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 16 november 2016. 

Dnr 1.5.1-740/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Sus Andersson m.fl. (MP) och Anna Jonazon m.fl.(S) lade fram ett 

särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Vi finner att förvaltningen har lämnat ett bra svar på remissen. Det är 

viktigt att det finns bra riktlinjer för arbetet med stadens gröna 

strukturer när Stockholms växer.  
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Grönare Stockholm och dess riktlinjer måste vara en viktig del i 

arbetet med framtagandet av ny översiktsplan. Naturen har en mycket 

stor betydelse för människors välbefinnande och ett egenvärde i sig. I 

den färska rapporten Living Planet Report från WWF anges att 

världens bestånd av fåglar, däggdjur, amfibier, reptiler och fiskar har 

minskat med hela 58% sedan 1970. 

 

Det som saknas i Grönare Stockholm är en vision, en framtida 

ambition och en karta som uttrycker en viljeinriktning avseende 

sammanhängande grön infrastruktur. Det är mycket viktigt att vi 

värnar och utvecklar de värdefulla grönstrukturerna som finns i 

staden.  

 

Kartan behöver tydligare peka ut de grönstråken som ligger i 

anslutning till bostadsområdena och är viktiga för särskilt den yngsta 

och äldsta delen av befolkningen. Stora arealer och delar av staden 

framstår i kartan som vita, naturfria ytor. Inte heller de stora regionala 

grönkilarnas sträckning är markerade.  

 

Finansierings- och fördelningsmodellen ska främst inriktas på 

biologisk kompensation och stärkande av ekosystemen. Mer resurser 

behövs för trädvård och plantering. Ambitionen bör vara att plantera 

två nya träd för varje träd som fälls. Arealen hårdgjord yta bör inte 

öka om vi ska få till stånd en klimatsmart och robust stad som är 

hälsosam för ung som gammal.  

Minimått för parkyta per invånare bör övervägas, särskilt i områden 

som förtätas eller är nya planeringsområden. Ytterstad och 

närförorters befolkning riskerar annars att få sämre tillgång till natur 

än delar av innerstadens.  

 

Avsnitt 3.2 kan behöva bearbetas och tillföras biolog-

/ekologkompetens. Andel naturmark bör följas upp och fler 

indikatorer och nyckeltal införas. 

 

Nämnden ser gärna ett ökat samarbete mellan stadsdelen och våra 

kolonister, föreningar, studieförbund och förskolor samt skolor för att 

öka kunskapen om natur och odling.  

För den ekologiska skötseln är det viktigt med kunskap hos 

entreprenörerna att värna biologisk mångfald, rödlistade och 

skyddsvärda arter och deras biotoper”. 
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Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (L) lade fram ett 

särskilt uttalande enligt följande: 
 
Ersättaryttrande 

Ersättaren Hafize Cetin (C) anmälde att om hon hade tjänstgjort som 

ledamot i nämnden hade hon ställt sig bakom moderaterna och 

liberalernas särskilda uttalande. 

 

”Särskilt uttalande 

Närhet till attraktiva parker och grönområden är en av de viktigaste 

och mest uppskattade stadskvaliteterna bland stockholmarna. Grönska 

i form av små och stora parker, naturområden och välutformade 

gatumiljöer med träd, fickparker, gröna väggar och tak gör staden mer 

inbjudande. Men det räcker inte att parker och grönområden bara 

finns till utan de kräver en väl genomtänkt utformning och 

omsorgsfull skötsel för att berika stadsbilden och bidra till en vackrare 

och mjukare stadsbild, ge skugga, fånga upp regnvatten, rena luft, 

gynna den biologiska mångfalden och skapa en säkrare trafikmiljö. 

Dessa frågor blir extra viktiga i en tid när Stockholm växer och ställer 

krav på att miljöfrågorna beaktas i ett tidigt skede i stadsplaneringen. 

Då ansvaret för att utveckla parker och naturområden delas mellan ett 

flertal nämnder och bolag behöver processer och ansvarsfördelning 

vara tydliga. Just detta är syftet med riktlinjerna för ett Grönare 

Stockholm.  

  

Dessvärre skapar föreslagna riktlinjer knappast mer tydlighet. 

Riktlinjerna skapar snarare en allmän begreppsförvirring, inte minst i 

förhållande gentemot stadens miljöprogram och översiktsplan. 

Stadens miljöförvaltning beskriver saken väl, ”många olika begrepp 

används om samma sak och samma begrepp används för olika saker”. 

Detta innebär tyvärr att riktlinjerna riskerar att bli odugliga i 

förhållande till sitt syfte, nämligen att skapa en tydlig vägledning. Vi 

kan inte acceptera att staden beslutar om riktlinjer som gör stadens 

miljöarbete mer komplicerat för stadens verksamheter. Riktlinjerna 

ska finnas för att beskriva hur staden ska arbeta för att nå de mål som 

finns i miljöprogrammet och översiktsplanen, inte skapa förvirring. 

  

Givetvis krävs det också mer än övergripande riktlinjer för att 

förverkliga de positiva tankar som genomlyser dokumentet, det krävs 

även tillräckliga resurser. Stadens parker och grönområden behöver på 

många håll en upprustning, men det får inte ske på bekostnad av det 

löpande underhållet som vi upplevt sedan den rödgrönrosa majoriteten 

tog över ansvaret.  
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Det finns många exempel på minskade ambitioner i stadsdelarna kring 

underhållet och inte kommer investeringarna göra det lättare med fler 

parker och grönytor att underhålla. Vi välkomnar den rödgrönrosa 

majoritetens treåriga investeringssatsning på grönstruktur men betonar 

att de stora utmaningarna ligger i att underhålla de parker och 

grönytor som redan finns”.  
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§ 7   

Svar på remiss om vision 2040 - Ett Stockholm för alla 

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen, 

 

2. Spånga- Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Stockholms stads långsiktiga förutsättningar har förändrats. 

Befolkningstillväxten har gått betydligt snabbare än beräknat. Utifrån 

detta har stadsledningskontoret fått i uppdrag att revidera vision 2030 

till vision 2040.  

Stadsdelsförvaltningen ställer sig positiv till vision 2040, Ett 

Stockholm för alla. För Spånga-Tensta stadsdelsområde finns det en 

viktig koppling angående behov av utjämning av sociala skillnader 

som också är fokus i det lokala utvecklingsprogrammet. Demokrati, 

bostadsförhållanden, tillit och förtroende, trygghet samt ökning av 

arbetstillfällen är prioriterade områden för stadsdelsnämnden.  

Förvaltningen saknar dock en beskrivning av målbild för 

kompetensförsörjningen särskilt inom omsorg, socialtjänst och 

förskola. Målbilden bör innefatta en beskrivning om hur staden är en 

attraktiv arbetsgivare för att attrahera dessa yrkeskategorier.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 25 november 2016 

Dnr 1.5.1-752/2016 

 

Förslag till beslut 
Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), Rashid 

Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (L) lade fram ett 

eget förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle ställa sig 

bakom det. 

 
Ersättaryttrande 

Ersättaren Hafize Cetin (C) och Urban Werner (KD) anmälde att om 

de hade tjänstgjort som ledamot i nämnden hade de ställt sig bakom 

moderaterna och liberalernas förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Sus Andersson (MP) ställde förslagen mot varandra och 

fann att nämnden hade beslutat att anta MP+ S+V:s förslag. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av Ole-Jörgen Persson (M), Dennis Wedin (M), 

Markku Sirviö (M), Markus Brigander (M), Naemi Karlsson (M) och 

Bengt Porseby (L) till förmån för eget förslag: 

 

”Förslag till beslut 
Att avslå förvaltningens förslag till beslut  

Att därutöver anföra  

 

För en långsiktigt positiv utveckling av Stockholm är det viktigt att 

formulera en tydlig långsiktig vision för staden, med målsättningar för 

i vilken riktning som Stockholm ska utvecklas inför framtiden. Det 

var av detta skäl som Alliansen 2007 tog fram Vision 2030, baserat på 

bland annat Framtidsutredningen 2007. För att en långsiktig vision 

ska bli bärkraftig och få brett genomslag inte bara i stadens egna 

verksamheter utan i Stockholm i stort krävs en grundlig dialog och 

omsorgsfull beredning av visionens målsättningar. Vi kan konstatera 

att så inte var fallet när den rödgrönrosa majoriteten beslutade om 

stadens Vision för 2040. De remissvar som låg till grund för det beslut 

som kommunfullmäktige fattade i oktober 2015 avsåg inte den 

aktuella visionen utan revideringen av Vision 2030 som remitterades 

ett par år tidigare. Det är anmärkningsvärt att majoriteten hanterade 

ärendet så nonchalant då det både riskerar att devalvera statusen på 

visionen samtidigt som ärendet saknar en grundlig beredning enligt 

kommunallagens krav.   

 

En enig opposition påpekade detta redan hösten 2015 bristerna i 

beredningen av ärendet men detta ignorerades av den styrande 

majoriteten. Konsekvenserna av detta ser vi nu när Förvaltningsrätten 

i Stockholm beslutat att upphäva Vision 2040 med hänvisning till 

bister i ärendets beredning.  

 

Förutom att ärendet inte beretts på ett, enligt kommunallagen, korrekt 

sätt så är det även uppseendeväckande att majoriteten väljer att 

hantera ett så viktigt ärende på detta sett, inte minst mot bakgrund av 

de rödgröna partiernas höga tonläge med krav på bred demokratisk 

förankring. Det blir än en gång tydligt att den rödgrönrosa 

majoritetens retorik inte går i takt med den politiska praktiken. Lika 

tydligt är det att den rödgrönrosa majoriteten inte vinnlägger sig om 

långsiktighet i detta dokument.  
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Genom att så tydligt politisera visionen och knyta den till målen i 

innevarande års budget väljer majoriteten fullt medvetet att ta risken 

att visionen upphävs vid ett kommande majoritetsskifte. Det är 

knappast ett långsiktigt ledarskap för Stockholms utveckling. 

 

Vad avser visionens konkreta innehåll anser vi att det brister på flera 

punkter. På ett övergripande plan anser vi att hela perspektivet är 

felvänt. Det aktuella förslaget är ett dokument som endast fokuserar 

på staden som aktör. Utblickar mot fristående samarbetspartner som 

kan bidra till att nå målen – ideella organisationer, näringsliv, 

civilsamhälle, övriga myndigheter och regionala aktörer – är få. 

Intrycket blir oundvikligen att den rödgrönrosa majoriteten ser stadens 

egen organisation som tillräcklig för att nå visionens mål. Det tror vi 

är ett allvarligt felslut som riskerar att leda till att visionen inte 

kommer att kunna nås. 

 

Så som den rödgrönrosa majoriteten har valt att formulera Vision 

2040 för Stockholms stad är det inte möjligt för Alliansen att ställa sig 

bakom denna. Istället anser vi att den inriktning som det reviderade 

förslaget till Vision 2030 tar bör vara vägledande för Stockholms 

långsiktiga utveckling”.  
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§ 8  

Svar på remiss om Kungörande och inbjudan till 
granskning av järnvägsplan för Mälarbanans ombyggnad 
av delen Duvbo-Spånga i Stockholms och Sundbybergs 
kommun, Stockholms län 
 
Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen, 

 

2. Spånga- Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Trafikverket projekt Mälarbanan har upprättat ett förslag till 

järnvägsplan för utbyggnad av Mälarbanan från två till fyra spår på 

delen Duvbo-Spånga. Sträckan ligger i Stockholms och Sundbybergs 

kommun i Stockholms län. Utbyggnaden av Mälarbanan förbättrar 

resandet i vårt område, vilket är mycket positivt.  

 

En förskola på Ekstocksvägen 25 kommer att påverkas negativt under 

byggnationen. Stadsdelsförvaltningen utgår dock från att byggtrafiken 

planeras så att den sker på behörigt avstånd från förskolan. Den 

nuvarande gång- och cykelvägspassagen över järnvägsspåren vid 

Fristadsvägen kommer att tas bort och ersättas med en gång- och 

cykeltunnel vid korsningen Spångavägen/ Bromstensvägen. 

Stadsdelsförvaltningen anser inte att en gång- och cykeltunnel vid 

korsningen Spångavägen/ Bromstensvägen är tillräckligt och bedömer 

att en gång- och cykelbro bör uppföras där övergången vid 

Fristadsvägen är idag.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 16 november 2016. 

Dnr 1.5.1-727/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Bengt Porseby (L) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) och Ole-Jörgen 

Persson m.fl. (M) anslöt sig till Bengt Porsebys (L) särskilda 

uttalande. 
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”Särskilt uttalande 

Det är väsentligt att planering för gång- och cykeltrafikanter 

prioriteras i en stad där ekologisk hållbarhet skall premieras och där 

biltrafiken då måste begränsas. Utöver detta så är Bromsten en 

stadsdel i stark utveckling när det gäller bostäder och nya vägar.  

 

En cykel- och gångbro behöver därför uppföras över järnvägen mellan 

Fristadsvägen och Bromstensvägen om genomfarten stängs. 

Sundbyskolan, Ellen Key skolan, bussresenärer till linje 112 och 

idrottande barn och ungdomar från Bromsten passerar den vägen. De 

använder järnvägsövergången för att ta sig till skolan eller är 

bussresenärer på dag- och kvällstid då Bromstens idrottsplats används 

flitigt. På Bromstensvägen i kv. Ferdinand nr. 8, 10, 14 planeras en 

utbyggnad av studentbostäder och även detta tillskott av invånare kan 

komma att använda gångbron. Om passage via Fristadsvägen över 

järnvägen saknas kommer den starkt att begränsa rörligheten mellan 

områdena på båda sidor av spårområdet. 

 

Liberalerna stödjer Spånga-Tensta Stadsdelsförvaltnings uppfattning 

att den planerade gång- och cykeltunneln vid korsningen 

Spångavägen/ Bromstensvägen inte uppfyller behovet av en trygg 

passage över järnvägsspåren i den östra delen av Bromsten”. 
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§ 9   

Svar på remiss om serveringstillstånd för restaurang 
Upper West Lunda AB 

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att tillstyrka ansökan om 

serveringstillstånd till restaurang Upper West AB som remissvar 

till Tillståndsenheten på socialförvaltningen, 

 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Socialförvaltningen har begärt yttrande från bl.a. Spånga-Tensta 

stadsdelsnämnd gällande serveringstillstånd för restaurang Upper 

West Lunda till slutet sällskap. Förvaltningen har inget att invända 

mot ansökan. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 augusti 2016. 

Dnr 1.5.2-670/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10   

Remissvar översiktsplan för Stockholm, dnr 2015-10143 

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 

förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på 

remissen om Översiktsplan för Stockholm, 

 

2. Spånga- Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnden har erhållit en remiss rörande 

revidering av Stockholms stads översiktplan. En översiktplan pekar ut 

huvudriktningen för stadens utveckling de närmaste 25 åren. Förslaget 

till översiktplan utgår från stadens vision ”Vision 2040 – ett 

Stockholm för alla”. 

 

Den inriktning som föreslås är en kombination av redan pågående 

stadsutveckling i större områden och omvandling av befintliga 

stadsdelar med komplettering av bl.a. nya bostäder, arbetsplatser, 

skolor, torg och parker. Det lokala perspektivet är en viktig 

utgångspunkt.  

 

Spånga-Tensta ses som en stadsdel med stora möjligheter att 

utvecklas med nya bostäder, offentlig och kommersiell service. 

Närheten till Järvafältet och möjligheterna att utveckla miljön vid 

Bällstaån skapar extra värden. Förvaltningen ställer sig positiv till 

utredningens förslag till översiktsplanen för Stockholm stad. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 5 oktober 2016. 

Dnr 1.5.3-729/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Sus Andersson m.fl. (MP) och Anna Jonazon m.fl.(S) lade fram ett 

särskilt uttalande enligt följande: 
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”Särskilt uttalande 

Vi instämmer i förvaltningens förslag till beslut och vill därutöver 

anföra följande: 

 

Vi ser stora möjligheter att utveckla Tensta och Hjulsta genom att 

utveckla stadsgator/stråk efter modell Rinkebystråket. Konceptet kan 

vidareutvecklas exempelvis genom bostäder ovanpå affärerna och fler 

gavelpåbyggnader. Trygghetsaspekter är viktiga, och därför bör 

exempelvis skymmande broar och undergångar undvikas.  

 

En sammankoppling mellan Bromsten-Rinkeby-Tensta måste göras 

varsamt. Området är ett grönt vardagsrum för många av Järvas 

invånare, med möjlighet till idrott, lek och möten. Trångboddheten 

gör att friytorna behövs extra mycket. Det är viktigt att komma ihåg 

att en "sammankoppling" av områden inte nödvändigtvis uppnås 

genom att bygga igen obebyggda ytor, utan genom mötesplatser för 

människor. Vi vill därför värna om grönytorna och kolonilotterna, och 

föreslår att kantområden utnyttjas för t ex radhus. Dalen mellan 

områdena är också en grön spridningsväg för djurlivet som behöver 

värnas.  

 

En utbyggnad av tunnelbanan mellan Hjulsta och Barkarby skulle 

kraftigt förbättra södra Järvas kontakt med norra Järva och Järfälla, 

och höja markvärdet och etableringsviljan i Tensta-Hjulsta. När 

sträckan Akalla-Barkarby nu byggs är det viktigt att stationen i 

Barkarby från början förbereds för en anslutning till Hjulsta. 

 

Det höga trycket att bygga fler bostäder har lett till att kontorshus och 

skoltomter i Tensta ersatts med bostadshus. Det har gjort Tensta mer 

ensidigt och mindre flexibelt att möta framtida behov. Därför är det 

viktigt att centrala områden som Taxingegränd och Kämpingeskolans 

tomt reserveras för ändamål som kontor, utbildning och service, som 

en samlad vårdcentral. 

  

Generellt vill vi framhålla vikten av fler bostäder, men också större 

bostäder. I stadsdelen finns många stora familjer, som efterfrågar 

lägenheter på 4 – 7 rum. För att minska trångboddhet i Tensta är 

smarta ombyggnader och lägenhetssammanslagningar i befintliga hus 

en väg som ger lägre boendekostnader än nybyggnation, vilket 

uppmärksammades på bomässan i Tensta. När nya hus byggs bör 

förstahandsalternativet vara radhus och bostadsrätter för att skapa 

blandning och fler boendealternativ. 
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När det gäller Lunda ser vi möjligheter att utveckla företagsområdet. 

Med tanke på stadsdelens behov av arbetstillfällen bör en sådan 

utveckling prioriteras.  

 

Allt arbete med översiktsplanen behöver också gå hand i hand med 

riktlinjerna för ett Grönare Stockholm”.  

Särskilt uttalande 
Bengt Porseby (L) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Liberalerna anser att det är viktigt att Stockholms fortsatta planering 

sker utefter områdesplanering. Goda lokala områdesplaner som noga 

analyserat det aktuella områdets landskapsmässiga och 

kulturhistoriska förutsättningar och som på ett strukturerat och 

inkluderande sätt tagit till sig lokalbefolkningens kunskap om att leva 

i området ger rätt förutsättningar för en stadsutveckling som håller i 

minst hundra år. Områdesplaner är ett annat sätt att planera 

nybyggnation än de förtätningar som ofta skett utan en genomtänkt 

strategi i många av våra förorter. De utgör en god grund för att göra 

större, mindre detaljerade detaljplaner. Den största fördelen med 

områdesplanerna är att de ger goda förutsättningar för att planera in 

all samhällelig infrastruktur så som skolor, förskolor, äldreboende och 

idrottsytor i takt med att staden växer.  

  

Stockholm behöver också utvecklas till en mer sammankopplad stad. 

Idag isoleras framförallt ytterstadsområdena effektivt från varandra av 

breda trafikleder eller otillgängliga naturområden. Det måste bli 

enklare att röra sig mellan olika stadsdelar, och vi måste därför 

förbättra framförallt gångstråk, cykelvägar och 

kollektivtrafikförbindelser mellan stadsdelarna.  

 

I översiktsplanen är det viktigt att Stockholms blå värden i form av 

våra vatten lyfts tydligare. Vi vill också att Stockholms 

byggnadsordning och Arkitektur Stockholm får en högre status än i 

samrådshandlingen”. 
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§ 11   

Månadsrapport för november 2016 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att godkänna 

månadsrapporten för november 2016. 

 

Ärendet 

Förvaltningen prognostiserar en budget i balans efter 

resultatdispositioner. Individ och familjeomsorg prognostiserar ett 

underskott om 0,1 vilket är en försämring jämfört med föregående 

månad. Detta utifrån dyrare placeringar inom barn- och ungdom samt 

ökade kostnader för hemlösa. Äldreomsorgen prognostiserar ett 

budgetunderskott på 9,3 mnkr för utförarenheten inom hemtjänsten 

samt Tensta servicehus. Funktionsnedsättning prognostiserar ett 

underskott om 1,0 mnkr främst utifrån behov av fler boendeplatser för 

personer med neuropsykiatriska funktionsnedsättningar. Det är en 

förbättring jämfört med föregående månad. Inom nämnd och 

förvaltningsadministration redovisas ett överskott om 6,0 mnkr som 

avser buffert samt ej förbrukade EU-medel. Ekonomiskt bistånd 

prognostiserar ett överskott om 3,7mnkr för minskat beroende av 

ekonomiskt bistånd. Inom arabetsmarknadsåtgärder prognostiseras ett 

överskott på 2,0 mnkr som avser minskade kostnader för kommunala 

visstidanställningar. Övriga verksamheter har en budget i balans efter 

resultatöverföring.  

Den senaste statistiken för sjukfrånvaro visar på totalt 7,83 procent 

sjukfrånvaro för den senaste 12 månaders perioden. Antalet hushåll 

med ekonomiskt bistånd i fortsätter att vara lågt och ligger nu på 

preliminärt på 771 hushåll vilket är 9,6 procent lägre än föregående år. 
 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 4 november 2016. 

Dnr 1.2.1-6/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12   

Anmälan av – Granskning av delårsrapport 2016-08-31 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga delårsrapporten till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Den kommunala revisionen är fullmäktiges kontrollinstrument för att 

granska den verksamhet som bedrivs i nämnder och bolagsstyrelser. 

Stadsrevisionen i Stockholm granskar nämnders och styrelsers 

ansvarstagande för att genomföra verksamheten enligt fullmäktiges 

uppdrag. Stadsrevisionen omfattar både de förtroendevalda revisorerna 

och revisionskontoret.  

 

I ”årsrapporter” för nämnder och ”granskningspromemorior” för styrelser 

sammanfattar Stadsrevisionen det gångna årets synpunkter på 

verksamheten. Fördjupade granskningar som sker under året kan också 

publiceras som projektrapporter. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 16 november 2016. 

Dnr 1.6-741/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13   

Anmälan av brukarundersökning inom Socialpsykiatri 2016 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga brukarundersökning 

för socialpsykiatri 2016 till handlingarna. 

 

Ärendet 
Enkätfabriken har på uppdrag av Stockholms stad genomfört  

brukarundersökningar gällande socialpsykiatri boendestöd, 

stödboende och sysselsättning för 2016. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 21 november 2016. 

Dnr 1.6-687/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14   

Anmälan av sommarjobb 2016 - Spånga-Tensta  

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga rapporten för 

sommarjobb 2016 till handlingarna. 

 

Ärendet 
Stockholm Stad har sammanställt en rapport om sommarjobb 2016 i 

Spånga-Tensta. Förvaltningen föreslår att rapporten läggs till 

handlingarna.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 21 oktober 2016. 

Dnr 1.6-668/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
15 december 2016 

Blad 44 

 

  

§ 15   

Anmälan av rapport - Samtal med män om kvinnors 
upplevda otrygghet i Tensta 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga rapporten Samtal 

med män om kvinnors otrygghet i Tensta till handlingarna. 

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas lokala utvecklingsprogram för trygghet betonar att 

kvinnor av alla åldrar i högre grad än män upplever otrygghet på vissa 

offentliga platser i stadsdelen. Resultatet blir att de begränsar sin 

rörelsefrihet på egen hand.  

 

I den studie av kvinnors upplevelse av (o)trygghet i Tensta/Hjulsta 

som genomfördes april/maj 2016 anger kvinnor som intervjuades att 

de främsta orsakerna till deras otrygghet på allmänna platser är 

kriminaliteten och ungdomarna som vistas på dessa platser. Studien 

anmäldes på stadsdelsnämnden den 25 augusti 2016. 

 

För att erhålla en mer nyanserad bild i fråga om kvinnors otrygghet 

har gjorts en kompletterande studie. Den kompletterande studien 

genomfördes genom ett antal samtal med män för att ta del av deras 

tankar kring kvinnors upplevda otrygghet. Resultatet av denna studie 

är sammanfattad i bilagd rapport. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 16 november 2016. 

Dnr 1.2.5-736/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16   

Anmälan av medborgarförslag om bullerplank utmed 
Hjulsta koloniområde 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i uppdrag 

att bereda inkommet medborgarförslag om bullerplank utmed Hjulsta 

koloniområde. 

 

Ärendet 
Medborgarförslag om bullerplank utmed Hjulsta koloniområde. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 november 2016. 

Dnr 1.2.4-680/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 17   

Anmälan av medborgarförslag om trafiksäkerhet för cyklar 
på Duvbovägen i Bromsten 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i uppdrag 

att bereda inkommet medborgarförslag om trafiksäkerhet för cyklar på 

Duvbovägen i Bromsten. 

 

Ärendet 
Medborgarförslag om trafiksäkerhet för cyklar på Duvbovägen i 

Bromsten. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 november 2016. 

Dnr 1.2.4-697/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 18   

Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på delegation 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga 

tjänstemannabesluten till handlingarna.  

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 16 november 2016. 

Dnr 1.1-7/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 19   

Anmälan av protokoll från pensionärsrådet 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga protokoll från den 

28 september 2016 och den 2 november 2016 till handlingarna.  

 

Ärendet 
Protokoll från pensionärsrådets sammanträde den 28 september 2016 

och den 2 november 2016 anmäldes. 

Dnr 1.1-3/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Blad 49 

 

  

§ 20   

Anmälan av protokoll från rådet för funktionshindersfrågor 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga protokoll från den 

27 september 2016 till handlingarna.  

 

Ärendet 
Protokoll från rådet för funktionshindersfrågors sammanträde den 27 

september 2016 anmäldes. 

Dnr 1.1-2/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Blad 50 

 

  

§ 21   

Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
oktober 2016 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Förteckningen finns i pärm på sammanträdet.  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Blad 51 

 

  

§ 22  

Kurser och konferenser 

Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att anordna en workshop 

om medborgarbudget 27/1 (FG) och en workshop om ungdomsråd 2/2 

(Spånga-Folkan) 

 
 

Stadsdelsnämnden beslutade att arvode ska utgå till båda 

inbjudningarna. 
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Blad 52 

 

  

§ 23 A 

Information, nämndens och förvaltningens frågor 

I pärm på bordet anmäldes inkomna protokoll med mera.  

(Bilaga 1 § 23 A) 

 

- Skrivelse anmäldes av Sus Andersson m.fl. (MP) och Anna 

Jonazon m.fl. (S): Skrivelse om att arrangera marknader i 

stadsdelen. 

 

Beslut 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda skrivelsen 

och återkomma till nämnden. 
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§ 23 B 
Anmälan av utförd granskning av eventuell påverkan av 
förvaltningens tjänstemän 
 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga utredningen till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Genomlysningen har genomförts av Y&E på nämndens uppdrag den 

22 september 2016 § 28. Rapporten redovisas för nämnden.  
 

Dnr 1.1-620/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
 

              

 

 

 


